
Bijlage cijfers incidenten tegen hulpverleners 
 
Op 11 januari jl. zond ik u het op 10 januari jl. door de politie opgestelde beeld van de incidenten die 
tijdens de jaarwisseling 2018–2019 hebben plaatsgevonden. Die cijfers laten zien dat de 
jaarwisseling nog steeds niet voor iedereen een feestelijke en veilige gebeurtenis is. In mijn brief liet 
ik zien dat het aantal geregistreerde incidenten na een aantal jaren daling nu met 10,1% is gestegen. 
Daarbinnen bleek het aantal incidenten tegen politieambtenaren gestegen te zijn van 51 naar 59, 
waarbij het aantal betrokken politieambtenaren bij (fysiek en verbaal) geweld daalde van 88 naar 82, 
terwijl het aantal slachtoffers van fysiek geweld bij de politie steeg van 38 naar 58.  
 
Op 18 maart publiceerde de Centrale ondernemingsraad (COR) de uitkomsten van een enquête 
onder alle politiemedewerkers naar hun ervaringen met incidenten gerelateerd aan de laatste 
jaarwisseling. Van de respondenten geven 326 politieambtenaren aan bij meer dan 650 incidenten 
met geweld te maken te hebben gekregen, variërend van verbale belediging tot en met 
daadwerkelijk fysiek geweld. De COR concludeert dat er meer incidenten zijn geweest dan zijn 
geregistreerd. Zo hebben bijna 120 politiemensen in de enquête aangegeven fysiek geweld te 
hebben meegemaakt.  
 
Ruim twee derde van de respondenten van de enquête geeft aan incidenten niet gemeld te hebben. 
De opgegeven redenen waren blijkens de enquête onder andere: te kleine incidenten, omslachtige 
procedures, onderdeel van het beroepsrisico en teleurstelling over de afdoening. Deze redenen 
verklaren de verschillen tussen de cijfers zoals die in de politiesystemen zijn opgenomen en de 
uitkomsten van de enquête. Daarnaast betreft het op 11 januari aan uw Kamer gezonden overzicht 
de aantallen tot 5 januari 8.00 uur. Het is zeer wel mogelijk dat politiemedewerkers daarna alsnog 
aangifte hebben gedaan. 
 
De politie vindt het belangrijk dat medewerkers melding maken of aangifte doen van iedere 
confrontatie met geweld. Zoals eerder op vragen van Uw Kamer geantwoord, heeft de politie geen 
signalen dat de aangiftebereidheid onder politieambtenaren in algemene zin niet optimaal is. Wel 
zorgt tijdens de jaarwisseling de snelle opeenvolging van incidenten er voor dat politiemedewerkers 
niet in alle gevallen melding hebben gedaan van geweld tegen politieambtenaren. Dit is niet anders 
dan in voorgaande jaren.  
 


